
Referat bestyrelsesmøde 4. maj 2025 
Grundejerforeningen Lungshave  
 
Sted: Kompagnihuset, Næstved 
Deltagere: Flemming Jørgensen, Jes Pærregaard, Georg Bentzen, Torben Ravn, Bodil Stenvig og Merete 
Ravn. Afbud fra Lasse Schrøder Hansen (ferie). 

 

Dagsorden: 
1. Velkommen til nye bestyrelsesmedlemmer 
2. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet d. 16.01.2025 
3. Konstituering af bestyrelsen  
4. Beslutning om nye ordensregler 
5. Forslag fra medlem vedr. ny udkørsel 
6. Eventuel reetablering af bump 
7. Eventuel anmodning om fartkontrol 
8. Hjertestarter og varelevering ved Café Kyst 
9. Digelauget 
10. Næste møde 
11. Eventuelt 

 
 

Referat: 
 

1. Velkommen til nye bestyrelsesmedlemmer 
Formanden bød velkommen til de nye medlemmer. Kort præsentationsrunde. 
 

2. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet d. 16.01.2025 
Godkendt. 
Opfølgning på referat: 

• Sagen med HedeDanmark om overskud af knust asfalt er afsluttet. 

• Parkering for enden af Lungsgab – inden sæsonopstarten ser Jes, Georg og René på 
mulighederne 

• Der er begyndt at komme enkelte huller i vejene. Vi sørger for, at vejene tromles og 
udbedres i foråret. 

 
3. Konstituering af bestyrelsen  

• Flemming Jørgensen (formand, medlem af fællesudvalget, orienteringsbreve, 
kontaktperson til kommunen) 

• Torben Ravn (kasserer og medlemskartotek) 

• Jes Pærregaard (Veje og arealer) 

• Lasse Schrøder Hansen (ad hoc-opgaver) 

• Bodil Stenvig (ad hoc-opgaver) 

• Georg Bentzen (kontakt til Fiskeri- og Bymuseum) 

• Merete Ravn (næstformand, sekretær og hjemmeside) 
 



Medlemskartotek: Torben og Merete ser på muligheder for et foreningssystem for at forenkle 
processen. 

 
4. Beslutning om nye ordensregler 

På generalforsamlingen drøftede de fremmødte medlemmer bestyrelsens forslag til nye 
ordensregler. Bestyrelsen drøftede kommentarerne og besluttede at godkende ordensreglerne, 
som blev fremlagt på generalforsamlingen.  
De nye ordensregler vil blive lagt på hjemmesiden i en dansk, engelsk og tysk version. 
I kommende nyhedsbrev fortæller vi om ændringerne. 
 

5. Forslag fra medlem vedr. ny udkørsel (ny vej over mosen) 
Et medlem har foreslået at lukke Lungskyst fra Cafe Kyst, så udkørsel i stedet skal via en ny vej, som 
skal etableres over mosen. Forslaget blev kort drøftet på generalforsamlingen, som ikke var 
begejstret for forslaget. Bestyrelsen ønsker derfor ikke at gå videre med forslaget. 
 

6. Eventuel reetablering af bump 
Ønsket om bump blev kort drøftet på generalforsamlingen, hvor der ikke var ønske om bump. 
Bestyrelsen går derfor ikke videre med bump. 
 

7. Eventuel anmodning om fartkontrol 
Bestyrelsen iværksætter ikke en fartkontrol for nuværende. 
 

8. Hjertestarter og varelevering ved Café Kyst 
Bestyrelsen har tidligere haft møde med ejeren af Café Kyst om en holdeplads ved siden af cafeen. 
Det er ved at blive etableret med fælles hjælp.  
 
Bestyrelsen har ansøgt Trygfonden om en hjertestarter, som skal hænge ved Café Kyst, der også vil 
sørge for driften. Vi får svar ca. 1. juni. Hvis vi ikke får bevilget en hjertestarter, så drøftes anden 
løsning i stedet. 
 

9. Digelauget 
Fællesudvalget for alle grundejerforeninger på Enø har henvendt sig til bestyrelsen vedr. 
Digelaugets generalforsamling lørdag den 21. juni 2025 kl. 10-13 på Grønnegades Kaserne. To af 
bestyrelsens medlemmer samt suppleanten genopstiller ikke til en ny periode i bestyrelsen. 
Fællesudvalget beder derfor om, at grundejerforeningerne gør en aktiv indsats for at finde en 
kandidat i de respektive foreninger.  
 
Bodil Stenvig fra bestyrelsen vil gerne stille op, og Flemming kontakter Fællesudvalget. 
 

10. Næste møde 
Næste bestyrelsesmøde er den 26. august kl. 18 på Fiskeri- og Bymuseet. 
 

11. Eventuelt 
Bestyrelsen drøftede kommentarer fra generalforsamling 

• Udsyn fra udkørsel ved iskiosken er begrænset pga. ”Postmand Per bilen” og skilt fra Cafe 
Kyst på andet hjørne. Bestyrelsen tager kontakt til ejerne af Café Kyst, iskiosken og 
eventuelt havnedirektøren. 

• Dobbeltrettet kørsel på Lungshave – Bestyrelsen er ikke tilhænger af forslaget, da 
hastigheden sandsynligvis vil blive øget pga. bredere vej. 



• Vende trafikken på Lungskyst, så der er indkørsel ved iskiosken og udkørsel ved Enø Kystvej 
(ud for Fjordhusene). Bestyrelsen er ikke tilhænger af forslaget, da det er mindre 
trafiksikkert i området ved iskiosken, at bilerne skal køre ind her. Det kan også skabe kø på 
Enø Kystvej fra broen og hen til iskiosken pga. højresving besværliggøres af mange 
mennesker ved iskiosken på varme sommerdage. 

• Flisebelagt sti langs Lungskyst synes bestyrelsen stadig er en god ide, således at 
fodgængerne kan gå sikkert på stien og ikke på vejen med bilerne. Bestyrelsen tager fat i 
Park & Vej chefen i Næstved Kommune. 

 
 


